
 
Valtuutettu Jani Suomisen ym. valtuutettujen aloite luonnonsuojelualueen perustamisesta 
Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsään 
 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 118  
  
 Valtuutettu Jani Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 
”Joukko raisiolaisia ja turkulaisia järjestöjä esitti neljä vuotta sitten 
lokakuussa 2018 kuntalaisaloitteessa suojelualueen perustamista 
Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsän alueelle. Suuresta kannatuksesta 
huolimatta suojelualue jäi tuolloin perustamatta. 
 
Kaikki Etelä-Suomen korpiluontotyypit on arvioitu uhanalaisiksi Suomen 
luontotyyppien uhanalaisuus 2018 -arvioinnissa. Suomen Luontopaneelin 
eli ympäristöministeriön asettaman monitieteellisen asiantuntijaryhmän 
selvityksen mukaan luonnon monimuotoisuuden turvaamiseksi jokaisen 
kunnan alueella tulisi olla tiukasti suojeltua aluetta 10 prosenttia. Juuri 
saamastamme valtuustoaloitteen vastauksesta käy ilmi, että Raisiossa on 
yhteensä vain 2,4 prosenttia suojeltuja luontoalueita. Mälikkälä-Kuninkojan 
ikimetsän viereen rakentuu parhaillaan Raision käyntikortiksikin nimetty 
alue Kuloistenniitty 1, joka saa pian seuraa metsän toiselle puolelle 
tulevasta Kuloistenniitty 2:sta. Kaavoituksen yhteydessä tehtiin laaja 
luontoselvitys ja nyttemmin Turun kaupunki on teettänyt lisäselvityksiä 
alueen luontoarvoista, jotka on todettu merkittäviksi. Raisio on lisäksi pinta-
alaltaan pieni kaupunki. Tästä syystä metsiemme määrä on varsin 
rajallinen, ja niiden säilyminen myös tuleville sukupolville on meidän 
päättäjien vastuulla ja kaupungin tahtotilasta kiinni. Edellä mainittujen 
asioiden perusteella Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsä kuuluu pikaista 
suojelua tarvitseviin raisiolaisiin luontokohteisiin.  
 
Turun kaupunki on pormestariohjelmassaan päättänyt perustaa alueelle 
luonnonsuojelualueen ja metsää kunnostetaan parhaillaan yhdessä 
Valonian kanssa palauttamalla korven vesitaloutta lähemmäs luonnontilaa. 
Hanketta rahoittavat myös maa- ja metsätalousministeriö sekä 
ympäristöministeriö. Mälikkälä-Kuninkojan ikimetsä kuului 
kokonaisuudessaan Raisioon vuoteen 1949 asti ja se on virkistysalueena 
suosittu ja helposti sekä turkulaisten että raisiolaisten saavutettavissa, 
joten Raisiolla on syytä osallistua Turun rinnalla tämän vanhan raisiolaisen 
metsän suojeluun. Suojelu ei estä metsän virkistyskäyttöä. 
 
Vihreä valtuustoryhmä esittää, että Raision kaupunki osallistuu osaltaan 
Mälikkälä-Kuninkojan metsäalueen suojelemiseen perustamalla 
luonnonsuojelualueen Raision puoleiseen metsään ja hakee tarvittaessa 
avustusta suojelutyön aloittamiseksi. Tämä toteuttaa Raision kaupungin 
strategiaa kestävyyden, ekologisuuden ja luonnon monimuotoisuuden 
huomioon ottamisesta toiminnassa ja päätöksenteossa. 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
 
Kaupunginhallitus 17.10.2022 § 350    
1818/11.05.02/2022    
 
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen kaupunkikehitysjaoston 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 


